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PROTOKÓŁ NR XXIX/10 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 27 czerwca 2010 r. 

 

Godzina rozpoczęcia : 10.50 

Godzina zakończenia: 12.35 

Miejsce obrad: aula Gimnazjum Publicznego w Choroszczy, ul. Powstania Styczniowego 26 a 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Ireneusz Jabłoński 

5. Piotr Paweł Dojlida 

6. Adam Skoblewski 

7. Kazimierz Cieśluk 

8. Krzysztof Zagórski 

9. Aleksander Werpachowski 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Józef Waczyński 

12. Adam Mikutowicz 

13. Robert Wardziński 

14. Rafał Łada 

15. Janusz Sidorowicz 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Łukasz Oniśko – Radca Prawny 

5. Jarosław Danowski - konsultant 

 

W części uroczystej oprócz w/w osób udział wzięli: 

1. dr Małgorzata Wenclik – pracownik naukowy Wyższej Szkoły Administracji Publicznej w 

Białymstoku 

2. Dyrektor  Waldemar Pawłowski–   w imieniu     Prezydenta Białegostoku 

3. Wiesław Pusz – Starosta Białostocki 

4. Barbara Laskowska – Dyrektor  Podlaskiej Izby Rolniczej w Białymstoku ( z siedzibą w 

Porosłach) 

5. Ryszard Modzelewski – Dyrektor Narwiańskiego Parku Narodowego 

6. Ireneusz Ordziejewski – radny powiatowy  

7. Antoni Bogdan – radny powiatowy  

8. Marek Żmujdzin – radny powiatowy 
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9. st. bryg. Jan Popławski – Komendant Miejski PSP Białystok  

10. ks. Bogusław Samsel – Parafia Złotoria  

11. ks. Józef Bielski – Parafia Konowały  

12.  –  z-ca komendanta Komisariatu Policji w Choroszczy  

13. Krzysztof Kraśnicki – Prezes Zarządu Gminnego OSP Choroszcz  

14. Tadeusz Lewkowicz – Komendant Gminny OSP w Choroszczy  

15. Tomasz Goździkiewicz – Dyrektor SPP ZOZ w Choroszczy  

16. Henryk Smilewicz – Dyrektor DPS Choroszcz 

17. Andrzej Karwowski – Prezes SM w Choroszczy  

18. Edward Ciesnowski – Przewodniczący Rady Nadzorczej ZEC – Wod  

 w Choroszczy  

19. Barbara Wiszowata – Stowarzyszenie HDK w Choroszczy  

20. Irena Sakowicz – Stowarzyszenie Emerytów i Rencistów w Choroszczy  

21. Dyrektorzy szkół z terenu miasta i gminy Choroszcz  

22. Lekarze z Przychodni MEDICUS w Choroszczy – Eliza Jurgiel i Anna  Rogalewska  

23. Romuald Szydłowski – były Burmistrz i Przewodniczący Rady Miejskiej  

 w Choroszczy  

24. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli – lista obecności w załączeniu  

25. Mieszkańcy miasta i gminy.  

 

 

Porządek obrad XXIX Sesji, który został radnym doręczony z materiałami w dniu  

18 czerwca 2010 r.  
 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji. 

4. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I-wsze 

 półrocze. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,  restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania przy udzielaniu  dotacji podmiotom nie 

 zaliczanym do sektora finansów publicznych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego gm. Choroszcz w 

 obrębie m. Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

 b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwały. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego gm.  Choroszcz w 

 obrębie m. Krupniki. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 
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 c/ podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w „Planie Odnowy Miejscowości Oliszki”. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Izbiszcze”. 
  a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Klepacze”. 

   a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 

16. Rozpoczęcie części uroczystej Sesji z okazji XX-lecia samorządu terytorialnego. 

a) powitanie gości 

b) wystąpienia okolicznościowe 

c) wręczenie wyróżnień „Zasłużony dla Choroszczy” 

d) koncert chóru p. Jerzego Tomzika. 

17. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXIX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi qworum, przy którym 

mogą być podejmowane prawomocne uchwały. 

Nieobecny p. Jacek Dąbrowski. 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją.   

 

 

Porządek obrad  XXIX Sesji został przyjęty 14 głosami za.  

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołów  

z poprzednich –  XXVII i XXVIII -  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokoły zostały przyjęte 14 głosami za. 

 

Ad. 4 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym od 

kwietnia 2010 r. do czerwca 2010 r. 
 

      ( informacja w załączeniu) 
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Ad. 5 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Adam Skoblewski zgłosił następujące sprawy: 

1) poprosił o informację nt: czy i w jakiej wysokości są wykorzystane na dzień dzisiejszy środki z 

funduszu sołeckiego? 

2) zwrócił uwagę na problem właścicieli nieruchomości położonych przy Sz. Kruszewskiej, a w tej 

chwili przy projektowanym odcinku Barszczewo – Zaczerlany, dotyczący braku w projekcie drogi 

zjazdów do ich nieruchomości ( będących jedynym dojazdem do tych nieruchomości) . Zgłosili oni 

w części wnioski do Starostwa i z otrzymanej odpowiedzi wynika, że decyzje pozytywną otrzymają, 

ale wykonanie zjazdów leży w gestii właścicieli . Jego zdaniem w państwie demokratycznym urząd 

swoimi decyzjami nie może ograniczać lub uniemożliwiać pełnego korzystania z nieruchomości 

gruntowej. Postawa Starostwa jest naruszeniem praw własności i z tego tytułu mogą być zakładane 

sprawy sądowe.  Podkreślił na koniec, że do tych nieruchomości nie ma innego dojazdu 

3) poruszył temat ograniczenia prędkości do 50 km/h na odcinku Sz. Kruszewskiej Sienkiewicze – 

Barszczewo : jego zdaniem nie jest to teren zabudowany, stan techniczny drogi także na to pozwala 

wnioskuje więc o postawienie znaku z ograniczeniem prędkości do 70 km/h. 

 

Doszedł p. Jacek Dąbrowski, obecnych 15 radnych. 

 

Radny Piotr Tymiński skierował pytanie do radnego powiatowego p. Bogdana dotyczące dopłat do 

dróg powiatowych znajdujących się na naszym terenie: gmina Choroszcz składała 4 wnioski – czy 

któryś z nich został zaopiniowany pozytywnie? 

 

Radny Aleksander Werpachowski zwrócił się z prośbą do radnego powiatowego o naprawienie 

chodnika w Zaczerlanach oraz dziury w drodze Gajowniki – Zaczerlany. 

 

Radna Beata Jeżerys poprosiła i informacje na następujące tematy: 

1) kiedy Rada będzie uzgadniać zmiany w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy opracowywane obecnie? w jakim trybie nowe wnioski będą 

brane pod uwagę? 

2) czy tablica z nazwą „Klepacze” została usunięta z ul. Węgierskiej? 

3) jak wygląda realizacja funduszu sołeckiego szczególnie interesuje ją przedmiotowa 

realizacja dotycząca m. Sienkiewicze, ewentualnie jak wygląda przygotowanie do 

realizacji? 

 

Radny Jacek Dąbrowski poprosił o następujące sprawy dotyczące właścicieli działek przy ul. 

Żółtkowskiej (ogródki działkowe): 

- poprawić melioracje rowów przy ogródkach działkowych (oczyścić rowy i odpływy), 

- rozpatrzyć możliwość dofinansowania budowy wiaty na potrzeby spotkań działkowców, 

- zlikwidować zakaz zatrzymywania się z kierunku Żółtki – Choroszcz lub ewentualnie zrobić 

odnośnik, że nie dotyczy to pobocza. 

Na zakończenie poprosił o wycięcie krzaków przy drodze osiedlowej od Alei Niepodległości (przy 

bloku 1a i obok bloku 1). 
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Radny Józef Waczyński poinformował, że cieszą go ostatnie uzgodnienia Gminy i Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Choroszczy odnośnie ulic osiedlowych: będzie dokończenie ul. Sportowej oraz 

być może parkingi. Jednocześnie zwrócił się z prośbą o naprawienie i przywrócenie przejezdności 

odcinka drogi gminnej : uliczka łącząca ul. Branickiego z ul. Piaskową. 

 

 

Radny Krzysztof Zagórski zwrócił się z prośbą o naprawienie ( w ramach gwarancji) zapadniętego 

przepustu przy Ośrodku  Zdrowia w Konowałach. 

 

 

Radny Janusz Sidorowicz zwrócił się z prośbą o poprawienie wystającej studzienki na ul. 

Kościuszki. 

 

Radny Adam Skoblewski zaproponował rozważenie możliwości zatrudnienia osób bezrobotnych do 

obsługi traka będącego na wyposażeniu Spółki ZEC – Wod w Choroszczy celem oczyszczenia z 

krzaków dróg gminnych. Pozyskany materiał Spółka może wykorzystać do produkcji ciepła. 

 

Radny powiatowy Antoni Bogdan ustosunkowując się do wypowiedzi powiedział, że jego zdaniem 

znak z ul. Żółtkowskiej powinien być tylko przeniesiony na część drogi z polbruku, przy boisku. 

Następnie zgłosił następujące sprawy: 

- uzupełnić wyrwy na drodze Kościuki – Zaczerlany, 

- uregulować stan prawny działki w Ruszczanach, która w części jest gminna i na której stoi część 

budynku po byłym sklepie, 

- zapadnięcie w drodze w Kolonii Dzikie – na jakim etapie jest naprawa? 

Zwracając się do radnego Skoblewskiego wyjaśnił, że interweniował w sprawie zjazdów z Sz. 

Kruszewskiej i poinformowano go, że zostaną one doprojektowane; przyznał, że zaskoczyła go 

wiadomość, że zjazdy maja być wykonane na koszt wnioskodawców. 

Przypomniał, że od kilku lat jest nieporozumienie pomiędzy Gminą i Spółdzielnią Mieszkaniową 

odnośnie części ul. Słowackiego i drugiej części u. Powstania Styczniowego – jego zdaniem sprawę 

tą należy wyjaśnić, zakończyć i zająć się jako gospodarz ta częścią drogi, np. na wysokości bloku nr 

8b wystają studzienki i są dziury. 

W sprawach zgłoszonych do Powiatu będzie zgłaszał interpelacje, chociaż w sprawach drogowych 

bardziej kompetentny jest p. Ordziejewski. 

Zwracając się do radnego Tymińskiego wyjaśnił, że z innych gmin wnioski o środki przychodziły, 

ale nie przechodziły, tylko jakieś drobne sprawy. Gmina Choroszcz uzyskała najwięcej. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz odpowiadając na pytania, wyjaśnił, że: 

1) w sprawie wykorzystania funduszu sołeckiego – na 19 wniosków 60% jest w realizacji; są 

takie jak np. dotyczące oświetlenia, które będą rozpatrywane po powrocie pracownika z 

urlopu bezpłatnego, 

2) w sprawie zjazdów – trzymamy za słowo p. Bogdana, że wystąpi z interpelacją w Powiecie, 

3)  w sprawie ograniczenia prędkości na Sz. Kruszewskiej – wystąpimy z wnioskiem do 

Powiatu, 

4) w sprawie odkrzaczania dróg gminnych – Spółka dysponuje odpowiednim sprzętem ,ale 

Prezes tłumaczy, że bardziej ekonomiczne jest zamówienie opału tego typu niż własne 

pozyskiwanie, uważa jednak, że tematem tym należy się ponownie zająć, 

5) plan zagospodarowania przestrzennego – w sprawie tzw. dużego planu czekamy na decyzję 

o wyłączeniu gruntów z produkcji rolniczej; Podlaska Izba Rolnicza musiała drugi raz 

opiniować na żądanie Urzędu Marszałkowskiego; reszta planu jest przygotowana do 
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wyłożenia natomiast nowe wnioski będą brane pod uwagę po zatwierdzeniu pierwszego 

planu, ich wstępna analiza jest prowadzona, 

6) w sprawie znaków w m. Sienkiewicze – musimy ogłosić przetarg na ich wykonanie, 

7) wnioski p. Dąbrowskiego są zapisane i będą realizowane, 

8) w sprawach poruszonych przez p. Waczyńskiego – droga na Kolonii Gaj jest w trakcie 

realizacji, a w sprawie parkingu trwają uzgodnienia z właścicielami i liczymy tu na pomoc 

Spółdzielni Mieszkaniowej, 

9) sprawa zgłoszona przez p. Zagórskiego zostanie sprawdzona, 

10) w sprawie studzienek – do poprawienia, 

11) w sprawie zapadnięcia drogi w Kolonii Dzikie – sprawa jest przygotowana , czekamy na 

pozwolenie wodno-prawne, 

12) budynek do rozbiórki w Ruszczanach i kwestie własnościowe – zostaną sprawdzone, 

13) ulice na terenie SM – stan prawny jest jasny: właścicielem ul. Słowackiego jest Spółdzielnia, 

a części ul. Powstania Styczniowego jest Gmina. 

 

Radna Beata Jeżerys zwróciła uwagę, że jednak na wysokości Krupnik na Sz. Kruszewskiej 

powinno być ograniczenie prędkości do 50 km/h. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski  wyjaśnił, że wspomniany przez p. Jeżerys znak 

„Klepacze” miał być zdjęty. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zgłosił wniosek aby na najbliższej Sesji przystąpić do podjęcia decyzji w 

sprawie poprawienia warunków lokalowych Szkoły Podstawowej w Choroszczy. 

 

 

 

Ad. 6 – 

 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił propozycję zmian w budżecie w 2010 roku.  

 

Jerzy Ułanowicz przedstawił następujące propozycje zmian: 

1) w związku z ponadplanowym wykonaniem dochodów z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż 

alkoholu zwiększyć plan dochodów z tego tytułu oraz plan wydatków na przeciwdziałanie 

alkoholizmowi – 24 300 zł 

2) dokonać zmian w planie dochodów i wydatków ze względu na zmianę klasyfikacji paragrafów 

dochodów, przychodów i środków (dotychczasowa czwarta cyfra paragrafu „8” została zastąpiona 

„7”). 

3) w związku z oszczędnościami na wykonaniu inwestycji „Przebudowa ul. Piaskowej w 

Choroszczy” w wysokości 19 200 zł kwotę tę przeznaczyć na: 

- zasiłki celowe wypłacane przez MGOPS – 15 000 zł 

- wydatki bieżące MGOPS – 4 200 zł 

4) w związku z rozstrzygniętym przetargiem na budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Żółtki podpisano aneks zmniejszający dotację ze środków unijnych o 408 722 zł. O tę kwotę 

zmniejszyć dochody i wydatki na w/w inwestycję. 

5) w związku z uzyskaniem ponadplanowych dochodów z tytułu odszkodowania za przejęte 

nieruchomości pod drogę krajową Nr 8 zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 512 190 zł i 

przeznaczyć ją na: 

1. budowę boiska w Dzikich – 8 300 zł 
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2. zwiększenie dotacji dla Policji  - 15 500 zł 

3. dofinansowanie stypendiów socjalnych – 29 590 zł 

4. projekt „Lepiej w grupie niż w chałupie” – 2 600 zł 

5. bieżące utrzymanie dróg – 300 000 zł 

6. zakup kosiarki samojezdnej – 18 500 zł 

7. zakup lawety – 10 500 zł 

8. wydatki bieżące MGOPS – 1 400 zł 

9. odnowę wsi Izbiszcze ( koncepcja) – 17 000 zł 

10. utwardzenie placu OSP Choroszcz - 20 300 zł 

11. realizację projektu Comenius w Szkole Podstawowej w Złotorii – 3 500 zł 

12. dotację wypłaconą przedszkolom spoza Gminy Choroszcz, do której uczęszczają dzieci 

mieszkające na terenie naszej gminy – 60 000 zł 

13. remont sali gimnastycznej w SP Złotoria – 25 000 zł. 

6) przeniesienie w rozdz. 80110 na kwotę 5 000 zł dotyczy zakupu kopiarki w Zespole Szkół w 

Choroszczy 

7) wnieść zmiany w związku z podpisaną umową o dofinansowanie Projektu „Modernizacja 

Przedszkola Samorządowego w Choroszczy” w ramach RPOWP  na lata 2007-2013 – 174 774 zł. 

Umowa dotyczy inwestycji realizowanej w 2010 r. – 82 112 zł, a także refundacji wydatków 

zrealizowanych w 2008 r. – 92 662 zł. Kwota 82 112 zł po stronie wydatków zostanie przeznaczona 

na realizację w/w Projektu, natomiast 92 662 zł ( refundacja wydatków poniesionych w 2008 r.) 

zostanie przeznaczona na wydatki remontowe Przedszkola Samorządowego w Choroszczy. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Dojlida poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

Aleksander Werpachowski w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował, że Komisja jednogłośnie (1 nieobecny) zaopiniowała przedstawione zmiany. 

Józef Waczyński w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

poinformował, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała przedstawione zmiany. 

 Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 r. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały –15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XXIX/226/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 

 

Ad. 7 - 

 

 Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie   

zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I-wsze półrocze. 
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Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że zmiana wynika z konieczności dostosowania uchwały dotychczas 

obowiązującej do przepisów prawa, szczególnie konieczności sporządzenia informacji o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz realizacji przedsięwzięć. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I 

półrocze. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 (uchwała Nr XXIX/227/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

 

Ad. 8 – 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił następnie projekt uchwały w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisdanych do rejestru zabytków. 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że z budżetu Gminy Choroszcz mogą być udzielane dotacje celowe 

na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich, zwanych dalej pracami, lub robót 

budowlanych przy zabytku, jeżeli zabytek ten łącznie spełnia następujące kryteria: 

 1) znajduje się na stałe na terenie Gminy; 

 2) jest w złym stanie technicznym; 

 3) posiada istotne znaczenie historyczne, artystyczne lub kulturowe dla mieszkańców Gminy 

Choroszcz. 

 Z budżetu Gminy mogą być udzielane dotacje celowe na dofinansowanie prac lub robót 

budowlanych przy zabytku sakralnym nieznajdującym się na terenie Gminy Choroszcz jeżeli 

granice parafii określone na podstawie odrębnych przepisów przebiegają przez teren Gminy 

Choroszcz. Uchwała określa także tryb postępowania o udzielenie dotacji oraz tryb kontroli 

wykonania zadania i prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisdanych do rejestru zabytków. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

  (uchwała Nr XXIX/228/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 
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 Ad. 9 – 
 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Burmistrza o przedstawienie projektu uchwały 

w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom nie zaliczanym do sektora 

finansów publicznych. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że z budżetu gminy Choroszcz mogą być udzielane dotacje 

podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych i nie działającym w celu osiągnięcia 

zysku na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy innych niż określone w ustawie z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Rodzaj zadania oraz 

wysokość środków na realizację zadań, o których mowa określa Rada Miejska w uchwale 

budżetowej na dany rok i po przeprowadzeniu postępowania ofertowego przez komisję powołaną 

przez Burmistrza. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom 

nie zaliczanym do sektora finansów publicznych. 

 

 W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

  

  (uchwała Nr XXIX/229/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 22 ) 

 

 

 

 

Ad. 10 – 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wyjaśnił powody podejmowania uchwały 

w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennengo gminy 

Choroszcz w obrębie ewidencyjnym miasta Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że przystępujemy do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz w granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione 

obszary funkcjonalne, zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z 

dnia 27 grudnia 2001 r. w części dotyczącej działek o Nr geod. 777, 778/1, 778/2, 779, 780/1, 780/2, 

781/1, 781/2, 782, 783, 784, 785, 786, 787, 840, 735/12, 736/3, 737/4, 767, 768/1, 768/2, 768/3, 

769, 770, 771/1, 771/2, 776, 735, 772/1, 772/2, 772/3, 772/4, 772/5, 773, 774, 775, 788, 789, 834/1, 

834/16, 834/17, 835/1, 835/2, 1527, 1530, 1548, 1550 i 1551 położonych w obrębie ewidencyjnym 
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miasta Choroszcz pod tereny wód powierzchniowych śródlądowych - zbiornik retencyjny wraz z 

terenami rolniczymi i drogami dojazdowymi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Dojlida poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

Aleksander Werpachowski w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował, że Komisja głosami 4 za, 2 strzymujące się  (1 nieobecny) zaopiniowała 

przedstawioną propozycję. 

Józef Waczyński w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

poinformował, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała przedstawioną propozycję. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennengo gminy Choroszcz. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  4 głosy                             Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny p. Dąbrowski. 

 

  (uchwała Nr XXIX/230/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 23 ) 

 

 

Ad. 11 – 

 

 

 Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad dotyczącego 

omówienia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie ewidencyjnym wsi Krupniki. 

 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że przystępujemy do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w granicach administracyjnych obejmujących 

wyodrębnione obszary funkcjonalne, zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w 

Choroszczy z dnia 27 grudnia 2001 r. w części dotyczącej działek o Nr geod. 96/6 i 96/7 położonych 

w obrębie ewidencyjnym wsi Krupniki pod tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oraz 

drogę – chodzi o poprawienie błędu urbanistów popełnionego przy wspomnianej zmianie planu 

zagospodarowania. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                             Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo p. Dąbrowski. 

 

  (uchwała Nr XXIX/231/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 24 ) 

 

 

 

Ad. 12 – 

 

 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Burmistrza o przedstawienie projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia zmian w „Planie Odnowy Miejscowości Oliszki”. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że chodzi przede wszystkim o podjęcie przedmiotowej uchwały 

oddzielnie na miejscowość Oliszki ( pierwotnie była podjęta łącznie z planem m. Pańki) gdyż taki 

jest wymóg przy składaniu wniosku. Plan Odnowy Miejscowości Oliszki zaplanowany został na lata 

2008 – 2015, przy czym szczegółowo zaplanowano zadnia do roku 2013. W okresie tym 

podejmowane będą określone z uwagi na zaplanowane cele i priorytety rozwojowe m.in. działania 

inwestycyjne jak : 

- modernizacja świetlicy wiejskiej 

- zakup wyposażenia do świetlicy wiejskiej 

- budowa boiska trójfunkcyjnego 

- budowa placu zabaw 

- budowa altanki i miejsca na grilla, ognisko, a także inne o charakterze szkoleniowym czy 

rekreacyjno-wypoczynkowym (np. imprezy). 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w „Planie Odnowy Miejscowości 

Oliszki”. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                             Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo p. Dąbrowski. 

 

  (uchwała Nr XXIX/232/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 25 ) 
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 Ad. 13 – 
 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Izbiszcze”. 

 

Jerzy Ułanowicz poinformował, że Plan odnowy miejscowości Izbiszcze zakłada realizację 

wielu działań ze sfer społeczno – kulturalnego i gospodarczego życia mieszkańców. Celem 

planowanych do realizacji zadań jest poprawa jakości życia na wsi oraz zaspokojenie 

podstawowych potrzeb społecznych i kulturalnych mieszkańców Izbiszcze poprzez: 

- remont budynku szkoły wraz dobudowanym pomieszczeniem byłej mleczarni na świetlicę wiejską, 

- zagospodarowanie placu wokół świetlicy w tym budowa placu zabaw,  

- stworzenie miejsca rekreacyjnego poprzez budowę miejsca na grilla, kładki widokowej nad rzeką i 

uporządkowanie placu przylegającego do rzeki. 

  

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Izbiszcze. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                             Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo p. Dąbrowski. 

 

  (uchwała Nr XXIX/233/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 

 

 

 

 

 

Ad. 14 – 

 

 

 Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad dotyczącego 

omówienia projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Klepacze”. 

 

 

Jarosław Danowski poinformował, że w ramach opracowanego Planu Odnowy Miejscowości 

przewidziano do realizacji grupę zadań inwestycyjnych, które mają służyć upowszechnianiu działań 

kulturalnych inicjowanych przez mieszkańców wsi i Stowarzyszenie „Musica Sacra” poprzez zakup 

odpowiedniego sprzętu i wyposażenia. W projekcie założono również poprawę bazy lokalowej. W 

programie znalazły się również zadania nieinwestycyjne, których celem jest poprawa aktywności 

mieszkańców wsi i promocja miejscowości poza gminą.  
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W planie znajduje się 7 zadań, w tym 4 zadania inwestycyjne i 3 zadania nieinwestycyjne 

aktywizujące społeczeństwo miejscowości Klepacze. Wartość wszystkich zadań, w których 

określono przybliżone nakłady została oszacowana na 693 447,59 zł. Do zadań tych należy: 

-  ramach zadania „Linia duplikacji płyt” przewidziano zakup sprzętu do przygotowania, a 

następnie duplikacji płyt propagujących działalność kulturalną mieszkańców miejscowości.  

- w ramach zadania „Studio nagrań” przewidziano zakup sprzętu do rejestracji występów i 

do ich obróbki oraz montażu tak, aby przygotować materiał do wydania płyt.  

- w ramach zadania „Zadaszenie sceny” przewidziano wykonanie konstrukcji stalowej nad 

sceną znajdującą się w sąsiedztwie świetlicy wiejskiej. Na scenie tej odbywają się liczne imprezy, a 

brak zadaszenia utrudnia należyty ich przebieg przy złych warunkach pogodowych.  

- w ramach zadania „Zakup mebli do pracowni komputerowej” przewidziano zakup biurek i 

foteli pod komputery. Wyposażenie to będzie wykorzystane w świetlicy. Planuje się powstanie 

pracowni komputerowej.  

- w ramach zadania „Zachowanie tradycji i zwyczajów charakterystycznych dla 

podbiałostockiej wsi Klepacze”  przewidziano rejestrację koncertów zespołu Klepaczanki, a 

następnie (po obróbce nagranego materiału i montażu) wydanie płyty z zarejestrowanym 

materiałem. W przyszłości jest możliwość nagrania koncertów zespołu z Kruszewa. 

Zadania nieinwestycyjne to także: 

- szkolenie w świetlicy wiejskiej w Klepaczach – szkolenie z zakresu wdrożenia 

oprogramowania Auto-Cad i jego zakup 

- Klepackie smaki - przeprowadzenie w świetlicy wiejskiej w Klepaczach cyklu szkoleń dla 

zainteresowanych mieszkańców z zakresu przygotowania i serwowania regionalnych dań typu 

babka ziemniaczana, kiszka, gołąbki. 

 

Powyższe zadania wynikły na skutek wypełnianych przez mieszkańców obecnych na spotkaniu (ok. 

100 osób) tzw. formularzy zadań. Zadań tych było dużo więcej, ale zostały zmniejszone do wersji 

obecnej po dyskusjach i wnioskach na Komisjach Rady. 

  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Klepacze. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 1 głos radnego Łady, 

- wstrzymało się –  1 głos                             Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo p. Dąbrowski. 

 

  (uchwała Nr XXIX/234/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 27 ) 
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Ad. 15 - 

 

 Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 

 

 

Janusz Sidorowicz – zwrócił się z zapytaniem odnośnie sprawy ograniczenia ruchu w Choroszczy. 

 

Antoni Bogdan – poruszył ponownie kwestię drogi w Łyskach za firmą OPAR: czy są prowadzone 

działania w tej sprawie ponieważ nie otrzymał odpowiedzi? 

 

 Andrzej Łukaszewicz – zapytał o termin wykonania zatok autobusowych przy Sz. Kruszewskiej. 

Zwrócił także uwagę na zbyt wąski jego zdaniem zjazd do m. Sienkiewicze. 

 

Jacek Romanowski – poinformował, że na skwerze skrzyżowanie ulic Mickiewicza – Lipowa jest 

sklepik który od 1 lipca 2010 r. zostanie „zwolniony” przez obecnego dzierżawcę – jego zdaniem 

należy go rozebrać ponieważ stoi na gruncie cmentarza żydowskiego i po prostu szpeci. 

 

Grzegorz Szczepański – podziękował Burmistrzowi oraz innym osobom, które przyczyniły się do 

powstania nagrobka pomordowanym mieszkańcom Żółtek . Zwrócił także uwagę na bałagan w 

ewidencji gruntów gdyż nie mógł odnaleźć dwóch numerów Żółtkach. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – odpowiadając na zapytania wyjaśnił, że: 

1) w sprawie ograniczenia ruchu – wystąpiono z Urzędu do zarządcy dróg gdyż jest propozycja 

by ustawić ograniczenie w sposób praktykowany przez Powiat na drogach tj. do 10T z 

wyłączeniem ruchu lokalnego. Chodzi o zastosowanie tego oznakowania na drogach 

dojazdowych do miasta; czekamy na odpowiedź, 

2) w sprawie kiosku – trwa postępowanie w sprawie odzyskania tego gruntu przez Gminę 

Żydowską; kiosk nie należy do gminy, 

3) droga w Łyskach – nie mamy jej w tej chwili w planie z uwagi na brak środków 

budżetowych, 

4) pomniki jak ten w Żółtkach odnowiło kilka miejscowości z terenu gminy w tym Złotoria, 

Klepacze, Żółtki co cieszy ponieważ mamy piękne krzyże na naszym terenie; podziękował 

sołtysowi Żółtek za jego osobiste zaangażowanie i społeczny wkład pracy w tej sprawie, 

5) ewidencja gruntów – zostanie to sprawdzone, a dodatkowo zostanie wprowadzony system 

komputerowy do prowadzenia tej ewidencji. 

 

 

 

Ad. 16 - 

 

 Wobec wyczerpania tej części porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł 

Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  części merytorycznej Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy i 

poprosił obecnych o przejście do auli Gimnazjum Publicznego w Choroszczy na część uroczystą z 

okazji XX-lecia samorządu terytorialnego.  
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 Obrady uroczystej Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy z okazji XX-lecia samorządu 

terytorialnego  otworzył Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł Dojlida.  

 Przewodniczący Rady odczytał porządek uroczystości: 

- wystąpienie dr Małgorzaty Wenclik 

- wystąpienie Burmistrza Choroszczy 

- wystąpienia zaproszonych gości  

- wręczenie wyróżnienia „Zasłużony dla Choroszczy” 

- wręczenie upominków radnym V-ciu kadencji 

- występ artystyczny Chóru Miejskiego w Choroszczy. 

 
 Po odegraniu hejnału Choroszczy autorstwa p. Tadeusza Sidorowicza, w wykonaniu p. 

Daniela Olszewskiego, Przewodniczący Rady powitał zaproszonych gości.  

 Mowę wstępną dotyczącą zmian zachodzących w Europie i w Polsce, które doprowadziły do 

reaktywacji samorządu i demokracji wygłosiła dr Małgorzata  Wenclik – pracownik naukowy 

Wyższej Szkoły Administracji Publicznej w Białymstoku. 

 

 Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz powiedział: 

„Panie Przewodniczący, Szanowni goście, drodzy mieszkańcy miasta i gminy Choroszcz.  

  W tym roku mija dwadzieścia lat od chwili, kiedy sejm, nie w pełni jeszcze suwerennego 

państwa polskiego, uchwalił ustawę przywracającą instytucję samorząd terytorialnego na poziomie 

gminy. Odzyskanie państwa dla obywateli, uwolnienie niezbędnej dla każdej wspólnoty energii 

społecznej i potencjału indywidualnej twórczości, to był warunek kształtowania demokracji, 

rozumianej moim zdaniem przede wszystkim jako możliwość współodpowiedzialności obywateli za 

sprawy publiczne. W konsekwencji jest to najpewniejsza droga do tego, by w warunkach pokoju i 

niepodległości narodu tworzył się nowy odpowiadający takim czasom ideał i etyczny wzorzec 

patriotyzmu. 

 Samorząd to nie oni, samorząd to my! To główne założenia autorów reformy samorządowej 

Michała Kuleszy, Jerzego Regulskiego i Jerzego Stępnia trzeba dogłębnie zrozumieć, aby pojąć 

sukces transformacji jaką w ciągu tych 20 lat przeszła Polska. To fundament, który utrzymał 

wszelkie formy i przemiany jakie zaszły w gminach w naszym kraju. 

 Nasza Gmina w wyniku tragedii związanych z I i II wojną światową przechodziła wyraźny 

kryzys. Dopiero korzystna koniunktura powróciła po 1989 roku, kiedy władze przejął samorząd 

lokalny. Niezależność finansowa jak również pełna suwerenność w podejmowaniu decyzji 

pozwoliły na realizację strategiczny przedsięwzięć, które nie tylko przyczyniły się do bardzo, 

korzystnej zmiany wizerunku miast i Gminy, ale też zwiększyły jego funkcjonalność i podniosły 

poziom życia mieszkańców. 

 Przez ostanie 20 lat gmina Choroszcz znacząco się rozwinęła. Najbardziej znaczące zmiany 

przyniosły prowadzone inwestycje, remonty i modernizacje w zakresie:  

1.Infrastruktury technicznej - budowa stacji uzdatniania wody Choroszczy i zwodociągowanie 

terenu całej gminy, budowa nowoczesnej oczyszczalni ścieków wraz z kanalizacją miasta i 

czesiowo terenów wiejskich, modernizacja kotłowni cieplnej wraz z sieciami przesyłowymi na 

tereny miasta i Szpitala Psychiatrycznego, znacząca przebudowa i budowa dróg gminnych i 

powiatowych, kompleksowa telefonizacja całej gminy i doprowadzenie gazu do Choroszczy. 

2. Oświaty – budowa gimnazjum wraz z halą sportową oraz przedszkola samorządowego, 

termomodernizacja wszystkich szkół wraz z modernizacją ogrzewania na paliwo ekologiczne, 
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powstanie filii przedszkola w Barszczewie, budowa boisk wielofunkcyjnych przy wszystkich 

placówkach oświatowych. 

3.Gospodarki komunalnej i mieszkaniowej – przejęcie budynku przy ul. Dominikańskiej 2 na 

siedzibę Urzędu, pozyskanie budynku dawnej szkoły na działalność kulturalno-społeczną, 

utworzenie spółki ZECiW, remont większości świetlic wiejskich oraz mieszkań. 

4.Ochrony zdrowia – Utrzymanie wszystkich ośrodków zdrowia przeznaczonych do likwidacji i 

przeprowadzenie w nich kapitalnych remontów. 

5.Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa – pomoc finansowa policji w zakupie samochodów 

oraz remoncie Komisariatu, budowa remizy w Choroszczy, modernizacja remizy w Klepaczach, 

Pańkach, Rogówku, Rogowie, Złotorii, Barszczewie i Żółtkach, zakup samochodów pożarniczych 

oraz sprzętu. 

6.Sportu i rekreacji – wybudowanie boisk wiejskich w Konowałach, Izbiszczach, Pańkach, Złotorii, 

Żółtkach, Klepaczach, Zaczerlanach i Łyskach, oraz kapitalny remont stadionu w Choroszczy, 

prowadzenie Ligi Gminnej LZS, udział drużyny seniorów i młodzieży w lidze okręgowej, Liga 

tenisa stołowego, awans „Luks Badminton” do ekstraklasy, współfinansowanie budowy kładki 

turystyczni-edukacyjnej Śliwo - Waniewo, oraz ścieżki rowerowej Białystok – Barszczewo. 

7.Kultury – wypracowanie szeregu imprez cyklicznych takich jak Dni Choroszczy, Ogólnopolski 

Dzień Ogórka, Międzynarodowy Przegląd Młodzieżowych Orkiestr Dętych czy Jarmark 

Dominikański. Powstanie także miejscowej orkiestry i Chóru Miejskiego.  

 Dogłębnie analizując mocne i słabe strony gminy opracowano strategiczne dokumenty jej 

rozwoju(między innymi plan zagospodarowania przestrzennego i strategii rozwoju). Stwarzając tym 

samym dogodne warunki inwestorom. O tym ,że Gmina Choroszcz jest znakomitym miejscem na 

lokalizację inwestycji świadczą certyfikaty : Gmina Fair Play, Najlepsza Gmina Miejska  

,,Rzeczpospolitej”, Samorząd Przyjazny Samorządności, Teraz Polska, Satysfakcji Mieszkańców i 

oszczędny Urząd. 

 Po 20 latach samorządności Choroszcz jest gminą dobrze zorganizowaną. Sprawie 

funkcjonuje też gospodarka komunalna. Systematycznie jest poprawiana infrastruktura techniczna. 

Mamy zadbane dobrze wyposażone placówki oświatowe, dobrze przygotowane do działania 

jednostki OSP a samorządowe instytucje oświatowe, kulturalne i sportowe funkcjonują na wysokim 

poziomie, osiągając coraz to lepsze wyniki. 

 Te wspaniałe osiągnięcia, które przedstawiłem to zasługa konkretnych ludzi, tych którzy 

zostali porwani ideą  naprawy naszych małych ojczyzn, przyczynili się do powstania samorządu, 

zostali wybrani radnymi, członkami władz i aktywnie tworzyli aktualną rzeczywistość.  

 Korzystając z tak, pięknego Jubileuszu chciałbym serdeczne podziękować wszystkim, którzy 

będąc związanymi z Gminą Choroszcz, mieli wpływ na dzisiejszy obraz naszej gminy i przyczynili 

się do jej rozwoju. 

 Wyrazy uznania kieruję do pierwszego Burmistrza Romualda Szydłowskiego, do radnych I, 

II, III i IV  kadencji, oraz obecnej V kadencji, a także przewodniczącym kolejnych rad. 

 Specjalne podziękowania składam na ręce działaczy politycznych i samorządowych z naszej 

gminy sołtysom wsi , a także społeczników i mieszkańców, bez których niemożliwa byłaby 

realizacja wielu przedsięwzięć. Dziękuję też wszystkim Zastępcom Burmistrza - I Jarosławowi 

Sosnowskiemu, skarbnikom i pracownikom Urzędu Miejskiego w Choroszczy, szkołom, 

przedszkolu, parafiom, jednostkom gminnym, a także przedstawicielom instytucji, którzy rozsławili 

i rozsławiają dobre imię Choroszczy w terenie, w kraju i za granicą. 

 Serdeczne podziękowania kieruje również pod adresem wszystkich Państwa zgromadzonych 

na tej Sali. Swoją obecnością uświetniliście obchody 20-lecia istnienia samorządu gminnego. Jestem 

przekonany, że stanowicie grono wypróbowanych przyjaciół Choroszczy. 

 Cieszę się, że jesteśmy tu dzisiaj by wspólnie przeżywać tak ważne dla naszej gminy chwile. 

Nasza gmina to nasza mała ojczyzna, aby w tej małej ojczyźnie byliśmy szczęśliwi.  
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 Przewodniczący Rady odczytał list przesłany na ręce Burmistrza Choroszczy przez 

Wojewodę Podlaskiego  – p. Macieja Żywno.  

     ( pismo w załączeniu)  

 

 Następnie głos zabrali: 

1. Pan Ireneusz Ordziejewski – odczytał pismo skierowane do władz gminy Choroszcz przez 

Posła Damiana Raczkowskiego. 

2. Pan Waldemar Pawłowski – w imieniu Prezydenta Białegostoku  pogratulował obchodzonej 

rocznicy, przypominając o początkach samorządu i 20 latach pracy na rzecz lokalnej 

społeczności. 

3. Pan Wiesław Pusz – potwierdził rozwój Gminy Choroszcz  najszerzej na terenie Powiatu 

białostockiego z racji stworzonych warunków systemu demokratycznego. 

4. Pan Jan Popławski – podkreślił rolę samorządu jako ważnego elementu w ochronie i 

zabezpieczeniu p.pożarowym przypominając, że Gmina Choroszcz jako pierwsza na terenie 

Powiatu kupiła w pełni wyposażony samochód straży pożarnej. 

5. Pan Henryk Smilewicz – przypomniał o korzyściach ze współpracy z samorządem – 

inwestycje gminy przekładają się wprost na inwestycje Domu Pomocy Społecznej w 

Choroszczy jak w przypadku możliwości podłączenia się do sieci gazowej. 

6. Pan Ryszard Modzelewski – jego zdaniem XX lat to jak mrugnięcie powieką , ale dobrze 

wykorzystane ponieważ władze Gminy pamiętały także o przyrodzie i środowisku. (pismo w 

załączeniu) 

7. Pani Barbara Laskowska – wprawdzie reprezentowana przez nią Podlaska Izba Rolnicza ma 

siedzibę na terenie Gminy od 4 lat, ale na uwagę zasługuje dobra wzajemna współpraca. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Piotr Paweł Dojlida dziękując Burmistrzowi 

Choroszczy za pracę na rzecz samorządu Gminy Choroszcz przekazał na jego ręce reprodukcję 

obrazu Wojciecha Kossaka “Marszałek Józef Piłsudski na Kasztance”.  

 
 

 

 Wyróżnienia „ Zasłużony dla Choroszczy”   nadane przez Burmistrza Choroszczy po 

uprzednim uzyskaniu pozytywnych opinii Kolegium Honorowego otrzymali: 

 

1) JAN  ADAMSKI 

współzałożyciel i wieloletni członek Zarządu ( były Prezes) Towarzystwa Przyjaciół Choroszczy, 

kolekcjoner, przewodnik po Narwiańskim Parku Narodowym, miłośnik historii regionalnej, 

współautor herbu i flagi Choroszczy oraz pieczęci Rady Miejskiej, opiekun miejsc pamięci 

narodowej; aktywista na rzecz społeczności lokalnej 

 

2) ROMUALD  SZYDŁOWSKI 

Burmistrz I kadencji samorządu gminnego, radny dwóch kadencji w latach 1998 – 2006, 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy III i IV kadencji, Prezes LUKS BADMINTON 

Choroszcz od 2007 r. ; współtwórca sukcesów drużyny ekstraklasy badmintona, działacz 

Stowarzyszenia Inżynierów i Techników Polskich, aktywista na rzecz społeczności lokalnej 

 

3) KRZYSZTOF  BŁAŻKOWSKI 

radny trzech kadencji w latach  1990 -1998 i 2002– 2006, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska w latach 1990 – 1994, Członek Zarządu Miasta i Gminy w Choroszczy w 

latach 1990 – 1994, Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa w latach 2002 
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– 2006, sołtys czterech kadencji, członek Rady Parafialnej w Choroszczy, członek Solidarności 

Rolników Indywidualnych, aktywista na rzecz społeczności lokalnej 

 

4)PIOTR  PAWEŁ  DOJLIDA 

radny czterech  kadencji od roku 1994 do chwili obecnej, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w 

Choroszczy w latach 1994 – 1998, Członek Zarządu Miasta i Gminy w Choroszczy w latach 1998 – 

2002, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w latach 1997 – 1998, Przewodniczący Komisji 

Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego w latach 2002-2006, Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Choroszczy obecnej kadencji, aktywista na rzecz społeczności lokalnej, wieloletni 

Komendant OSP w Klepaczach  odznaczony : złotym medalem za zasługi dla pożarnictwa; 

brązowym krzyżem przez Prezydenta RP; srebrną odznaką MSW i A 

 

5) ALEKSANDER  WERPACHOWSKI 

radny czterech kadencji od roku 1994 do chwili obecnej, Członek Zarządu Miasta i Gminy w 

Choroszczy w latach 1994 – 1998, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w 

latach 1994 – 1998, Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa w latach 2002 – 

2006 oraz w obecnej kadencji, były Prezes (przez 4 lata) KS „Narew” Choroszcz, Członek Rady 

Parafialnej w Choroszczy, długoletni Przewodniczący Związków Zawodowych SKR Choroszcz 

działacz OSP Rogówek, wyróżniony odznaczeniem jako zasłużony dla OSP Klepacze, kilkakrotnie 

wyróżniony przez Krajowy Związek Kółek Rolniczych jako zasłużony dla rolnictwa, aktywista na 

rzecz społeczności lokalnej 

 

6) JÓZEF  WACZYŃSKI 

radny trzech kadencji w latach 1994 – 2002, 2006 do chwili obecnej, Członek Zarządu Miasta i 

Gminy w Choroszczy w latach 1994 – 1998, Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty  i Spraw 

Socjalnych w latach 1994 – 1998, Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty  i Bezpieczeństwa 

Publicznego obecnej kadencji, jeden z założycieli Towarzystwa Przyjaciół Choroszczy – obecnie 

Prezes TPCh, miłośnik historii regionalnej, opiekun miejsc pamięci narodowej, aktywista na rzecz 

społeczności lokalnej 

 

7) STANISŁAW  PERKOWSKI 

radny trzech kadencji w latach 1990 – 2002, wieloletni członek Rady Parafialnej w Choroszczy 

opiekun miejsc pamięci narodowej - z jego inicjatywy m.in. przeprowadzane są zbiórki pieniędzy na 

odnowę historycznych grobowców na miejscowym cmentarzu, aktywista na rzecz społeczności 

lokalnej. 

 

 

Radni wszystkich pięciu kadencji dostali drobne upominki. 

 

Na koniec Sesji wystąpił Chór Miejski pod dyrekcją Jerzego Tomzika. 

 

     Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała :Ewa Łukaszewicz   Przewodniczący Rady Miejskiej 

 w Choroszczy 

                 Piotr Paweł Dojlida 


